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G0VERNMENT 0F JAPAN REGARDING SETTLEMENT 0FCETI
CANAMIUt CLAIMS

The Government of Canada and the Government of. Japan, desiring to
reach a settiement of certain Canadian clainis in connection with the Treaty
of Peace, have agreed as follows:

Article 1

The Government of Japan, in diseharge of their obligations under Article
18(a) of the Treaty of Peace of the 8th af September, 1951, to consider on
theîr mrits cins fer lqps<ç ordmg ta pr'operty orfrpro injury or
death which arose before the existence of a stt fwa n hch have been
presented or re-presented by the Government of Canada, agre ta pay to the
Government of Canada the sum of seventeen thousand and five hundred
United States of America dollars ($17,500) in. settlemxent of ail such dlaims by
the Government of Canada as wel! as byCaadin physieal aind jurîdical
persons including juridical persons of Canadian character, for which the Govern-
ment of Japan are respansible according ta international law.

Article 2

The Gov'ernment of Canada accept the payment by the Government of
Japan of the amount mentioned in Article 1 in full and final settiement of al
dlaims referred to ini the said Article and waive further dlaims of the Goveru-
ment of Canada as wefi s f Canadian phscfadjrdclprasinetuding
juridical persans of Canadian character which may be presented or re-presented
ta the Gov'erniment of Japan under Article 18 (a) of the Treaty of Peace.

Article 3

The amnount mentioned in Article 1 shail be remite, 4t ite k $asa
America dollars ta the Government of Canada by the end ofNovember 1981.

Article 4

clainants shall be undertaken excluieyb h oençto aaa

Article 5

The. present Arrangement shallr etr ltt oc m h dteof signatue
XI witness weofthe uadersigned, being duly authorized thereto by hi

Don. i duplicate at Tokyo the. lUth day of September 1961, ini the nls
and Japanese languages, both texts being equally authentie,

Ferth Gvem o *nsfro GovenimentQ Japau:



(Traduction)

UIRANGEMENT ENTRE LE GOUVERNEMENT CANADIEN ET LE GOUVERNEMENT
JAPONAIS POUR LE RÈGLEMENT DE RÉCLAMATIONS CANADIENNES

Le Gouvernement canadien et le Gouvernement japonais, désireux de
légler des réclamations canadiennes se rapportant au Traité de Paix, sont
ýonvenus de ce qui suit:

Article Premier

Le Gouvernement japonais, dans le cadre de l'obligation que lui impose
'article 18 a) du Traité de Paix du 8 septembre 1951 d'examiner le bien-fondé
les plaintes pour pertes ou dommages matériels ou pour blessure corporelle
>u décès, dont l'origine est antérieure à l'état de guerre, et qui pourront être
3résentées pour la première fois ou soumises à nouveau par le Gouvernement
!anadien, convient de verser au Gouvernement canadien la somme de dix-sept
nille cinq cents dollars des États-Unis d'Amérique ($17,500) en règlement de
:outes réclamations de cette nature présentées par le Gouvernement canadien
>u par des personnes physiques ou morales canadiennes, y compris toutes
»ersonnes morales de caractère canadien, réclamations au sujet desquelles le
Iroit international imposerait une responsabilité au Gouvernement japonais.

Article 2

Le Gouvernement canadien accepte le paiement par le Gouvernement
aponais de la somme précisée à l'article premier, en règlement intégral et
léfinitif de toutes les réclamations visées par ledit article, et il renonce à toute
'éclamation ultérieure, soit du Gouvernement canadien lui-même, soit de
ersonnes physiques ou morales canadiennes, y compris toutes personnes mo-
'ales de caractère canadien, qui pourrait être présentée pour la première fois
>u soumise à nouveau au Gouvernement japonais aux termes de l'article 18 a)
lu Traité de Paix.

Article 3

La somme précisée à l'article premier sera remise au Gouvernement cana-
ien, en dollars des États-Unis d'Amérique, avant la fin de novembre 1961.
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